


## CTL 决议

标准 (包含: 年份)	条款	查询号	年份
IEC 62560:2011 + A1:2015	5.2 e)	DSH 2177	2021
类别			
LITE 灯具			
主题	关键词	制定	批准年份
不宜接触灰尘和潮湿的标志	<ul style="list-style-type: none"> <li>- 标志</li> <li>- 灰尘和潮湿</li> <li>- 灯具</li> </ul>	CTL-ETF5 - OSM/LUM 专家工作组	2022 CTL 全体会议
<b>问题</b>			
<p>根据IEC 62560:2011的A1:2015增补件, 第5.2 e)条款的内容被替换, 它对标记的位置提供了比第5.2条的开头段落所描述的更具体、严格和详细的要求。</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 灯体上是否需要图6的标志?</li> <li>2. 是否在包装上或随附的资料上注明该标志?</li> </ol>			
<p>e) Lamps with bulbs not suitable for water contact shall be marked with the symbol according to Figure 6. The marking shall be provided on the packaging or accompanying information. The height of the graphical symbol shall be at least 5 mm. The symbol is not needed if a written cautionary notice is provided such as 'Use in Dry Locations only'.</p> <div style="text-align: center;">  <p>[SOURCE: IEC 60417-6179-1 (2014-10)]</p> </div> <p><b>Figure 6 – Lamp not suitable for use under dust and moisture</b></p>			
<p><b>5.2 Marking on the lamp, on the immediate lamp wrapping (or container) or in the instructions</b></p> <p>In addition, the following information shall be given by the lamp manufacturer on the lamp or immediate lamp wrapping or container or in the instruction manual. Explanation of Figures 1 and 2 shall be given in the instruction manual.</p>			

### 决议

条款5.2 e) 的标志只需要“在包装或随附的资料”上，而不是在灯上。  
在起草综合标准时，将对这些要求进行审查。

### 注释

无图 6 标志的LED灯（特别是E27和E14）被消费者认为等同于其灯具设计提供足够的密封性可以满足潮湿场所要求的钨丝灯。

在快速变化的LED灯的世界中，当后来再次更换灯具以获得其他功能时，原始包装（通常只有吸塑包装）早已不复存在。因此，需要标志来表明LED灯的安装位置和限制。